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Türkiye’nin en işlek 
ve zengin ilçesi iken 
D-100 karayolu ve TEM 
otoyolunun geçmesiyle 
ulusal ve uluslararası 
boyutta gündeme gelen, 
1999 yılında 81. ilimiz 
olan Düzce’de bir yıldır 
görev yapıyorsunuz. 
Genel olarak Düzce İlini 
nasıl tanımlarsınız?

Ülkemizin en genç ili olan Düzce 
herkesin bildiği gibi maalesef üzü-
cü bir olayın, 12 Kasım 1999 Düzce 
depreminin sonrasında il olmuştur. 
Ancak sizin de ifade ettiğiniz gibi 
Düzce ekonomik ve sosyal gelişmiş-
lik düzeyi ile zaten il olma potansi-
yeline sahip ve il olması gündemde 
olan ilçelerimiz arasındaydı.

Türkiye’nin en önemli iki şehrinin, 
İstanbul ve Ankara’nın tam ortasın-
da bulunan Düzce, bu iki şehri bir-
birine, dahası Anadolu’yu Avrupa’ya 

bağlayan D-100 karayolu ve TEM 
otoyolu üzerindedir.

Bu konumu sebebiyle tarih boyun-
ca göç alan bir il olan Düzce, farklı 
kültürleri bünyesinde barındıran 
bir şehirdir. Değişik yörelerden ve 
kökenlerden gelen insanlar bu şe-
hirde uzun yıllardır huzur içinde ve 
kardeşçe yaşıyorlar. Çok kültürlü 
bu yapı aynı zamanda şehre önemli 
boyutta bir dinamizm kazandırmak-
tadır.

DÜZCE Valisi Ali Fidan Röportaj: Dr. Selim Çapar

Sayın Valim öncelikle “İdarecinin Sesi Dergisi” olarak bize bu röportaj imkânını 
verdiğiniz için teşekkür ederiz.

Camiamız tarafından yakından takip edilen ve saygınlığı büyük olan derginizde 
Düzce İlimize yer verdiğiniz için ben teşekkür ederim.
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Avantajlı coğrafi konumunun yanı 
sıra artan yatırımlar ile önemli bir 
sanayi ili olma yönünde ilerlemek-
tedir. Düzce aynı zamanda ülkemi-
zin en fazla fındık üreten illerinden 
biridir. Fındık, il ekonomisinde haya-
ti bir konuma sahiptir.

Düzce tarihi ve kültürel zenginliği, 
bozulmamış doğal güzellikleri, de-
nizi, yaylaları, şelaleleri ve gölleri ile 
çok önemli bir turizm potansiyeline 
sahiptir.

Türkiye’nin en genç 
ili Düzce’nin tarihsel 
geçmişinde öne çıkan 
dönüm noktalarından 
bahsedebilir misiniz?
Düzce geçmişten günümüze, Hitit, 
Bithynia, Roma, Bizans, Selçuklu 
ve Osmanlı gibi birçok medeniyete 
ev sahipliği yapmıştır. İlimiz özellik-
le Osmanlı İmparatorluğu’nun son 
dönemlerinden itibaren, Kafkasya, 
Balkanlar, Karadeniz ve Doğu Ana-
dolu’dan yoğun göç almaya ve bü-
yümeye başlamıştır.

Düzce’nin gelişip büyümesinde et-
kisi olan en önemli unsur hiç şüp-
hesiz ülkemizin en önemli iki kara-
yolunun, D-100 ve TEM otoyolunun 
ilimizden geçmesidir. Ankara ve 
İstanbul’un tam ortasındaki bu stra-
tejik coğrafi konumu Düzce’nin bir 
cazibe merkezi olmasını sağlamıştır. 
Düzce bu nedenle, farklı bölgeleri-
mizden göç eden vatandaşlarımızın 
huzur içinde bir arada yaşadığı çok 
kültürlü bir şehir özelliği göstermek-
tedir.

İlimiz tarihinde en önemli dönüm 
noktalarından birisi hiç kuşkusuz 12 
Kasım 1999 Düzce depremidir. 17 
Ağustos ve 12 Kasım depremlerinin 
yaşandığı ilimizde 980 vatandaşımız 
hayatını kaybetmiş, 3836 vatanda-
şımız yaralanmıştır. 6444 bina ağır 
hasarlı, 5506 bina orta hasarlı, 9433 
bina az hasarlı olarak kayıtlara geç-
miştir. Bu depremler etkileri uzun 
zaman hissedilen bir kırılma noktası 
olmuştur.

Deprem sonrası yeniden yapılan-
ma sürecine hız kazandırılması 
amacıyla Düzce 9 Aralık 1999 tari-

hinde İl statüsüne kavuşturulmuş-
tur. Ülkemizin en genç ili olmasına 
rağmen, Düzce gösterdiği hızlı ge-
lişme ivmesi ile pek çok sorununu 
çözmüş, modern ve dinamik bir il 
olma yolunda büyük bir mesafe kat 
etmiştir.

İlimiz açısından bir diğer dönüm 
noktası ise 2004 yılında ilimizin 
teşvik kapsamına alınmasıdır. Bu 
durum ilimizi yatırımlar yönünden 
cazip hale getirmiştir. İl merkezinde 
kurulu bulunan 1. ve 2. Organize 
Sanayi Bölgeleri ile Çilimli ve Gü-
müşova ilçelerimizde kurulmakta 
olan OSB’ler, önemli potansiyele 
sahip müstakil sanayi tesisleri, aynı 
zamanda 800 işyeri kapasiteli Küçük 
Sanayi Sitesi ile Düzce önemli bir sa-
nayi kenti olma yolunda ilerlemek-
tedir.

2006 yılında Düzce Üniversitesi’nin 
kurulması da ilimize ekonomik, sos-
yal ve kültürel açılardan çok önemli 
katkılar sağlamıştır. Üniversitemiz, 
Düzce’nin gelişmesi ve kalkınmasın-
da öncü kurumlardan biridir.



128

RÖPORTAJ

Düzce, İklimi, zengin doğal 
kaynakları, bozulmamış 
çevresi, zengin tarihi ve 
kültürel varlıkları, yerel 
yaşam tarzı ve gelenekleri, 
coğrafi konumu nedeniyle 
bölgenin turist çeken 
merkezlerinden olarak 
tanınmaktadır. Bu 
kapsamda ilin sahip olduğu 
potansiyelin yeterince 
değerlendirildiğini 
düşünüyor musunuz? 
Bu konuya yönelik 
çalışmalardan bahseder 
misiniz?

İlimiz, Karadeniz’e açılan sahil şeri-
di, yaylaları, şelaleleri, gölleri, tarihi 
ve kültürel zenginliği ile bölgesel 
olduğu kadar, ulusal ve uluslararası 
turizm alanında önemli bir cazibe 
merkezi olma potansiyeline sahiptir.

Batı Karadeniz’in tek antik kenti olan 
Konuralp (Prusias) çok değerli bir ta-
rihi mirastır. İlimiz 146 taşınmaz kül-
tür ve tabiat varlığına sahiptir.

Ülkemizde yerli turizmin başladığı ilk 
destinasyonlardan biri olan Akçakoca, 
sahip olduğu 35 km’lik sahili, Karade-
niz’in ilk mavi bayraklı plajı ve Ceneviz 
Kalesi ile gözde tatil yerlerinden biridir.

İlimiz ekolojik çeşitliliği, dört mev-
sim doğa turizmi potansiyeli ve yö-
resel kültür değerleri nedeniyle de 
önemli bir destinasyon ağının mer-
kezindedir.

Düzce yayla turizmi açısından çok 
elverişli bir ildir. İlimizde bulunan 
yaylalar nefes kesici güzelliklere, eş-
siz bir huzur ortamına sahiptir. He-
defimiz yaylalarımızı doğal ortamını 
bozmadan turizme kazandırmaktır. 
Topuk Yaylamızda Fenerbahçe Spor 
Kulübü tarafından yapılan, doğal 
hayatla uyumlu otel ve spor tesisleri 
bu konuda çok başarılı bir örnektir.

Bilindiği gibi Bolu Dağı’nın ilimiz 
sınırlarında kalan kesiminde çok 
sayıda dinlenme tesisi bulunmak-
ta olup, bu tesisler yemek kalitesi 
ve lezzeti ile ülke genelinde haklı 
bir üne kavuşmuştur. Ancak şunu 
özellikle belirtmek istiyorum ki, pek 
çok farklı kültüre ev sahipliği ya-
pan ilimizin bu zenginliği yemek ve 
mutfak kültürüne de yansımış olup, 
geleneksel Türk mutfağının yanı 
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sıra, Karadeniz, Çerkez, Abaza, Laz, 
Arnavut, Tatar, Balkan, Boşnak ve 
Gürcü mutfaklarının seçkin yemek-
leri farklı lezzetler olarak karşımıza 
çıkmaktadır. İlimizde bu yemeklerin 
bazılarını tadabileceğiniz işletmeler 
olsa da Düzce’nin bu alandaki po-
tansiyeli henüz tam olarak değer-
lendirilebilmiş değildir.

İlimiz coğrafi konumu ve sahip ol-
duğu doğal zenginlikleri ile birçok 
alternatif turizm türünü gerçekleş-
tirme imkânı sunmaktadır. Ama tüm 
bu değerleri öncelikle tanıtmamız, 
yerli ve yabancı turistleri bu güzel-
liklerle buluşturmamız gerekiyor.

Bu doğrultuda, 2015 yılında ilk defa 
Gölyaka İlçemizde havacılık festiva-
li düzenledik. Bu festivale 400’ün 
üzerinde katılım gerçekleşmiştir. 
Burası havacılık sporları açısından 

çok avantajlı bir alandır. İlk defa ya-
pılan etkinliğimizin gelişerek devam 
edeceğini düşünüyorum. Gölyaka 
İlçemizdeki 940 rakımlı Yunusefendi 
- Bakacak köyü mevkiindeki bu ala-
nın hava sporları için iyi bir merkez 
olmasını planlıyoruz.

İlimiz turizmi açısından bir diğer 
gelişme, İstanbul – Ankara Otoyo-
lu’nun hemen yanı başında oluştur-
duğumuz Kaynaşlı Motor Sporları 
Merkezidir. Bu merkezde, Motokros 
Pisti, Ekstrem Enduro ve Off – Road 
Pisti ile Çocuk Motokros Eğitim Pis-
ti olmak üzere üç adet pist bulun-
maktadır. Bu pistlere ek olarak 60 
dönümlük alan üzerinde Ralli Kros 
Pisti yapımı devam etmekte olup, 
Ağustos ayında gerçekleştirilecek 
Türkiye Ralli Kros Şampiyonası ile 
kapılarını açacaktır.

Motor sporları alanında yeni spor-
cular yetiştirilmesi amacıyla Türkiye 
Motosiklet Federasyonu’nun işbir-
liği ile gençlere ve öğrencilere eği-
timler verilmektedir.

Yine Kaynaşlı ilçemizde bisiklet, ko-
şulu kayak ve trekking parkurlarını 
içeren Doğa Sporları Merkezi oluş-
turulmuştur.

2015 yılında ulusal ve uluslararası 
şampiyonalara ev sahipliği yapan 
Kaynaşlı Motor ve Doğa Sporları 
Merkezinde bu yıl da değişik branş-
larda ulusal ve uluslararası şampiyo-
nalar düzenlenecektir. Merkezimiz, 
otomobil ve motosiklet tutkunları 
tarafından en çok tanınan spor mer-
kezi haline gelmektedir.

Ayrıca Kültür ve Turizm Bakanlığı 
tarafından Kültür Turizm Koruma 
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ve Gelişim Bölgesi olarak ilan edi-
len Kardüz Yaylasında kış sporları 
ve alternatif doğa turizmine yönelik 
planlama ve yol yapım çalışmaları-
mız devam etmektedir.

Cumayeri ilçemizin Dokuzdeğirmen 
köyünde, Büyük Melen Çayı üzerin-
de özellikle Şubat - Mayıs dönemin-
de yoğun bir şekilde rafting ve kano 
sporu yapılmaktadır. Burası Gençlik 
Hizmetleri ve Spor Bakanlığı tarafın-
dan pilot bölge seçilmiştir. Rafting 
alanı olarak 12 km’lik doğal parkura 
sahiptir. Bu alanda Valiliğimizce ge-
rekli tesisler yapılmıştır.

Gölyaka ilçemizde bulunan Efteni 
Gölü, sahip olduğu zengin bitki örtü-
sü ve su kaynakları ile göçmen kuşla-
rın göç yolu üzerinde bulunan ender 
rastlanılacak bir özellik arz etmekte-
dir. 1992 yılında Orman ve Su İşleri 
Bakanlığı tarafından koruma statüsü-
ne alınmıştır. Efteni Gölü kuş ve bitki 
gözlemciliği için uygun bir alandır.

Türkiye’nin en yüksekten akan şelale-
lerinden biri olan Güzeldere Şelalesi 
ve doğal oluşumu nedeniyle Tabiat 
Anıtı olarak tescillenen ve koruma al-
tına alınmış olan Samandere Şelalesi 
ender rastlanacak güzelliktedirler. 
Bunların dışında da görülmeye değer 
şelaleler bulunmaktadır.

Düzce turistik değere sahip mağa-
ra yönünden de oldukça zengindir. 
Mağaralarımızın bir kısmı ziyarete 
açık olup, bazılarının ziyarete açıl-
ması yönündeki çalışmalarımız da 
sürmektedir.

Düzce göç alan ve göç 
veren illerden biridir. 
Göçlerin ilin sosyal 
ve ekonomik yapısına 
etkilerinden bahsedebilir 
misiniz?
Düzce avantajlı coğrafi konumu, do-
ğal güzellikleri ve verimli toprakları 
ile geçmiş dönemde önemli göçlere 
ev sahipliği yapmıştır. Günümüzde 
de bunlara ilaveten gelişen sanayisi 
ile ülkemizin farklı bölgelerinden göç 
almaya devam etmektedir. Düzce 
aynı zamanda göç veren bir ildir. Bu 
göçlerin elbette ilimizin ekonomik ve 

sosyal yapısına olumlu ve olumsuz 
bazı yansımaları olmaktadır.

Genel olarak bakıldığında göç ol-
gusu her yerde ekonomik, sosyal 
ve kültürel bakımlardan bir takım 
sorunlara yol açmaktadır. Göçle 
gelenlerin kent hayatına uyum sağ-
lamaları, ortak bir kent kültürünün 
ve hemşehrilik hukukunun oluşumu 
zaman almaktadır. Göçün olası so-
nuçlarından biri de kent nüfusunda 
artış nedeniyle düzensiz kentleşme, 
konut sıkıntısı ve alt yapı eksiklikle-
rinin ortaya çıkmasıdır.

Düzce ise göç alan bir il olarak bu 
dezavantajları asgariye indirgeyebil-
miş durumdadır. Çünkü göç olgusu 
Düzce için yeni bir durum değil-
dir, hatta ilçe olduğu dönemde de 
göçün yoğun yaşandığı bir cazibe 
merkezi olagelmiştir. Bu nedenle 
sahip olduğu çok kültürlü yapı şehri 
oluşturan önemli zenginlik ve avan-
tajlardan biri olarak kabul edilmek-
tedir. Bu durum şehrimizin dinamik, 
canlı ve geleceğe umutla bakan bir 
il olmasını sağlamaktadır.

Düzce İlinin ileriye 
dönük vizyonu nedir? 
Cumhuriyetimizin 
kuruluşunun 100. Yıl 
dönümünde Düzce 
İlini nerede görmek 
istiyorsunuz? Bununla ilgili 
bir yol haritanız var mı?
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Günümüzde turizmi, sanayisi ve 
tarımıyla öne çıkan Düzce, sahip 
olduğu değerler ve son ekonomik 
gelişmeler göz önünde bulundu-
rulduğunda gerçekten çok büyük 
bir potansiyele sahiptir. Ülke nüfu-
sunun yaklaşık üçte birinin yaşadığı 
bir coğrafyanın merkezinde yer alan 
Düzce, sahip olduğu bu potansiyeli 
ve coğrafi avantajlarını yüksek de-
ğere dönüştürerek, her yönüyle ge-
lişen ve Ülkemizin 2023 vizyonuna 
katkı sağlayan bir il olacaktır. Bunun 
için elbette gerekli çalışmaların bü-
tüncül bir anlayışla planlanması ve 
başarılı bir şekilde uygulanması ge-
rekmektedir.

Düzce’nin bu doğrultuda öne çıkan 
vizyonu; doğal güzelliklerin, tarihi 
mirasın ve kültürel zenginliğin ko-
runduğu, çevreye duyarlı, denge-
li ve sürdürülebilir bir gelişmenin 
sağlanması olmalıdır. Kanaatimce 
Düzce’nin geleceğinde turizm, doğa 
sporları ve eğitim daha fazla yer 
tutmalıdır. İlimiz bunlar için çok el-
verişlidir ve çabalarımız bu yönde 
devam etmektedir.

Uyum içinde yaşayan, çok kültür-
lü bir toplumsal yapıya sahip olan 
Düzce, buradan aldığı dinamizmle, 
deniz, yayla, kültür ve spor turizmi 

alternatifleri ile önemli bir turizm 
merkezi olma potansiyeline sahiptir.

Sürekli gelişen akademik ve bilimsel 
çalışmaları, teknoparkı, sosyal ve 
kültürel faaliyetleriyle kendi döne-
minde kurulan üniversiteler arasın-
da en önlerde bulunan Düzce Üni-
versitesi de ilimizin bir eğitim kenti 
olması yolunda çok önemli katkılar 
sunmaktadır.

İlimizde sanayi yatırımları, teşvik 
kanunlarının da etkisiyle belirli bir 
gelişim düzeyine erişmiştir. Bundan 
sonraki sanayi yatımlarının yüksek 
katma değer üreten, teknoloji yo-



RÖPORTAJ

132

ğun, çevreye duyarlı olmasına özen 
gösterilmelidir. Sanayinin planlı 
bir şekilde ve sanayi bölgelerinde 
gelişmesi sağlanmalıdır. Sanayinin 
ihtiyaç duyduğu nitelikli işgücünün 
sağlanmasına yönelik tedbirler de 
geliştirilmelidir.

Düzce Anadolu’yu İstanbul ve Avru-
pa’ya bağlayan ana ulaşım aksı üze-
rinde bulunmanın avantajlarından 
da yararlanarak, zaten geleneksel 
olarak güçlü bir altyapının bulundu-
ğu, lojistik merkezi olma yönünde 
çaba göstermelidir.

Düzce’de tarımsal üretim dediğimiz-
de tek bir ürün, ‘fındık’ karşımıza 
çıkmaktadır. Dolayısıyla, ulusal politi-
kalara uygun olarak ürün çeşitliliğini 
sağlayacak çalışmalar yapılmalıdır.

İlimiz, sahip olduğu potansiyeli en iyi 
biçimde değerlendirme kararlılığıyla, 
toplumun tüm kesimleri ile işbirli-
ği anlayışı içerisinde ve ortak akılla, 
ülkemizin 2023 vizyonu gelişme ve 
kalkınma hedeflerine emin adımlarla 
ilerleyen dinamik bir kenttir.

Özetle Düzce’miz Cumhuriyetimizin 
kuruluşunun 100. Yıldönümünde 
bozulmamış doğal güzellikleriyle, 
tarihi ve kültürel zenginliğiyle öne 
çıkan, eğitim düzeyi yüksek, sınırları 
içerisinde yaşayanlara üst düzey bir 
yaşam kalitesi sunan, her bakımdan 
gelişmiş, Anadolu’nun parlayan yıl-
dızı illerimiz arasında yerini alacaktır.

Düzce İlinde başlamış 
olan ve özellikle önem 
verdiğiniz proje ya 
da projeler var mı? 
Bahsedebilir misiniz?
Düzce genç ve dinamik bir nüfus po-
tansiyeline sahip. Bu nedenle genç-
lere yönelik çalışmalara çok önem 
veriyoruz. Özellikle Düzce’nin eği-
tim alanında hak ettiği yere ulaşma-
sı, eğitim altyapısının iyileştirilmesi 
ve eğitim kalitesinin geliştirilmesine 
yönelik çalışmalara hız verdik. Eği-
timin niteliğinin geliştirilmesine 
yönelik bir çalışma grubu ve komis-
yonlar oluşturduk. Bu çalışmalar ta-

mamlanmak üzere, yakın zamanda 
uygulamaya başlayacağız.

Gençlerin ve amatör sporcuların 
kullanımında olacak şekilde, Şıralık 
mevkiindeki alanın düzenlenmesi 
ve burada bir spor merkezi oluştu-
rulmasına yönelik olarak Belediye 
Başkanlığı ile birlikte çalışmaları 
başlattık. Burada planlanan ilk çalış-
malar tamamlanmak üzere.

İlimizin sahip olduğu turizm po-
tansiyelinin kullanılması için gerek 
tanıtım anlamında, gerek altyapı 
çalışmalarının tamamlanması anla-
mında daha yapmamız gereken bir-
çok iş, almamız gereken önemli bir 
mesafe olduğunu da ifade etmek is-
terim. Düzce doğa sporları anlamın-
da da önemli imkan ve avantajlara 
sahip.

Göreve geldiğimiz andan itibaren, 
ilimizin tanıtılması, turizmin gelişti-
rilmesi, özellikle spor faaliyetlerinin 
geliştirilmesi, Düzce’nin bir doğa 
sporları merkezi olması, spor turiz-
mi pastasından hak ettiği payı alma-
sı yönünde önemli çalışmalar yaptık 
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ve başlangıç için önemli sayılabile-
cek organizasyonlar gerçekleştirdik.

Kaynaşlı ilçemizde ulusal ve ulusla-
rarası düzeyde motor ve otomobil 
yarışlarının yapılabileceği, çocuk 
ve gençler için eğitim parkurlarını 
da içeren Motor Sporları Merke-
zi’ni kurduk. Yine Kaynaşlı’da Topuk 
Yaylasında değişik parkurları içeren 
Doğa Sporları Merkezini oluştur-
duk. Cumayeri ilçemizde uluslara-
rası çapta bir Motokros parkuru 
yapılması yönünde çalışmalar baş-
ladı. Gölyaka ilçemizde ilk Havacılık 
Festivalini gerçekleştirdik. Burada 
bizim için çok kıymetli bir alan olan 

Kültür Parkta bir Hava Sporları Park 
alanı oluşturma yönünde projelen-
dirme çalışmaları devam etmekte-
dir. Valiliğimiz koordinasyonunda 
Düzce Belediyesi, Kaymakamlıklar, 
İlçe Belediyeleri ve ilgili federasyon-
larla eşgüdüm ve yakın işbirliği için-
de yürütülen bu çalışmaların yakın 
gelecekte ilimizde spor altyapısının 
ve spor turizminin gelişmesi yolun-
da çok önemli katkılar sağlayacağı-
na inanıyorum.

Akçakoca ilçemiz için çok önemli 
olduğuna inandığım yukarı mahal-
lede bulunan tarihi evlerin restoras-
yonuna yönelik özendirici ve örnek 

restorasyon projelerini başlattık. Bu 
çalışmaları çok önemsiyorum.

Yine Düzce için çok önemli gördü-
ğüm Konuralp’teki turizm potansi-
yelinin geliştirilmesine yönelik pro-
jelerin, özellikle Antik Tiyatro kazı 
çalışmalarının hızlı bir şekilde ta-
mamlanmasını önemli görüyorum. 
Buna yönelik çalışmalarımız devam 
ediyor.

İlimizde deprem sonrasında yapı-
lan, ancak o günden bugüne kul-
lanılmayan ve metruk durumda 
bulunan kalıcı işyerlerini üniversite 
öğrencilerimizin barınma sorunla-
rının çözümüne katkı sağlamak üze-
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re öğrenci yurduna dönüştürmek 
üzere hazırladığımız proje de ta-
mamlanma aşamasına geldi. İl Özel 
İdaresi tasarrufunda bulunan ancak 
bugüne kadar kullanılmayan bu iş-
yerlerinin yurda dönüştürülmesi 
için Kredi ve Yurtlar Kurumu Genel 
Müdürlüğü ile Protokol imzaladık. 
Böylelikle gelecek eğitim yılında kul-
lanımda olacak şekilde 1.746 kişilik 
barınma imkanı sağlanmış ve ayrıca 
metruk haldeki bu binalar onarım-
dan geçirilmek suretiyle tekrar ilimi-
zin kullanımına sunulmuştur.

İlin sanayi ve 
istihdam potansiyelini 
bölge ölçeğinde 
değerlendirerek; 
Düzce İlinin farklı 
alanlarda sahip olduğu 
potansiyelin ülkemize 
ve ülke ekonomisine 
katkıları konusundaki 
düşüncelerinizi bizimle 
paylaşır mısınız?

İl olmadan önce de gerek sanayi ve 
gerekse ticaret açısından güçlü eko-
nomik yapısı, canlı sosyal ve kültürel 
dokusu ile öne çıkan Düzce, yaşadığı 
depremler nedeniyle çok önemli bir 
kan kaybı yaşamıştır.

İlimiz, depremden sonra gerçek-
leştirilen kentsel dönüşüm, teşvik 
düzenlemeleri sonrasında sanayi 
ve ticaret alanında yaşanan geliş-
me, turizm alanında sahip olduğu 
çeşitlilik ve potansiyel ile yaralarını 
hızlıca sarma yolunda önemli bir 
gelişme göstermiştir.

Sanayide sağlanan teşvikler sonu-
cu İlimiz genelinde kurulu bulunan 
614 sanayi tesisinde yaklaşık 31 bin 
kişi istihdam edilmektedir. Ayrıca 
800 işyerine sahip Küçük Sanayi Si-
tesi de istihdama önemli bir katkı 
sağlamaktadır. İl merkezinde kurulu 
bulunan 1. ve 2. OSB’ler neredeyse 
tamamen dolmuştur. Kuruluş çalış-
maları devam eden Gümüşova ve 
Çilimli OSB’lerinin tamamlanması 
da üretim ve istihdamın artışına kat-
kı sağlayacaktır.

Yüzölçümünün yarısı ormanlarla 
kaplı olan ilimizde orman ürünleri 

ve mobilya sektörleri de önemli is-
tihdam potansiyeline sahiptir.

Düzce aynı zamanda bir tarım ken-
tidir. Fındık, tarımsal üretimde ağır-
lıklı yere sahiptir. İlimiz, 62 bin hek-
tarlık üretim alanı ile Türkiye 6. sı, 
yıllık ortalama 60 bin ton üretimi ile 
de Türkiye 5. si konumundadır.

Önümüzdeki süreçte sahip olduğu 
turizm potansiyelinin daha etkin 
biçimde değerlendirilmesiyle İlimiz 
hem ekonomik hem de sosyal ve 
kültürel açıdan bölgenin en canlı 
illerinden biri olacaktır.

Son olarak Dergimizin 
bu sayısının konusu 
olan; Dünyada ve 
Ülkemizde toplumsal 
sorun haline gelmiş 
bulunan, bağımlıya, 
aile ve iş hayatına, aile 
ve ülke ekonomisine, 
ferdi ve toplumsal 
ahlaka verdiği zararlar 
ifadelere sığdırılamayan 
uyuşturucu ile mücadele 
konusunda neler 
söylemek istersiniz?
Bağımlılık ve uyuşturucu ile mü-
cadele konusu toplumun sağlık ve 
huzurunu, geleceğimizi yakından 
ilgilendirmektedir. Bu konu gerek 
ulusal gerekse uluslararası düzeyde 
günümüzün en önemli sorunların-
dan biri haline gelmiştir. Bu sorun 
yerelde de öncelikli olarak üzerinde 
durduğumuz konulardan biridir. İli-
mizde de çalışmalarımızı Uyuşturu-
cu ile Mücadele Yüksek Kurulu’nun 
aldığı kararlar, Uyuşturucu ile Mü-
cadele Strateji Belgesi ve Acil Eylem 
Planı doğrultusunda yürütüyoruz.
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Uyuşturucu ile mücadelede polisiye 
tedbirler yanında toplumun, ailele-
rin ve gençlerin bilgilendirilmesi, bi-
linçlendirilmesi çok önemli. Burada 
kolluk güçleri yanında eğitimcilere, 
din adamlarına, sağlık çalışanlarına 
ve tabi ki gönüllü çalışanlara ve si-
vil toplum kuruluşlarına önemli so-
rumluluklar düşmektedir. Uyuşturu-
cu ile mücadelede görev üstlenen 
kurumlar arasında etkin iş birliği ve 
koordinasyonun sağlanması, bu ça-
lışmaların sistematik bir bütünlük 
içinde yürütülmesi ve verimliliğinin 
arttırılması amacıyla düzenli toplan-
tılar gerçekleştiriyoruz.

Uyuşturucu ve bağımlılıkla mücade-
lede elbette devletin çok önemli gö-
revleri var. Ancak sadece kamu kurum 
ve kuruluşlarının, kolluk güçlerinin ça-
lışmaları yeterli değil. Bu alanda top-
lumun diğer kesimlerine, ailelere ve 
sivil toplum kuruluşlarına da önemli 
görevler düşmektedir. Bu çalışmaların 
bütüncül bir anlayışla, işbirliği ve ko-
ordinasyon içinde yürütülmesi müca-
deledeki başarımızı artıracaktır.

Oluşturulan uzman ekipler tara-
fından eğitim kurumu, işyeri ve ev 
ziyaretleri yapılarak bilinçlendirme 
çalışmaları gerçekleştirilmektedir. 
Üniversitemizle işbirliği yapılarak 
madde bağımlısı kişilere psikolojik 

destek sağlanmaktadır. Uygulama-
ya konulan değişik projelerle bu 
alanda başarının artırılması hedef-
lenmektedir. Son dönemde sivil 
toplum işbirliği ile yürütülen “Akran 
Eğitimi” ve “Bağımlılıkla Mücadele 
ve Efendimiz ile Buluşma” projele-
ri ile eğitim ve danışma çalışmaları 
gerçekleştirilmiştir.

Bundan sonra da İlimizde toplumun 
tüm kesimleri ile birlikte bağımlılıkla 
mücadele etmeye devam edeceğiz. 
Unutulmamalıdır ki, uyuşturucu ba-
ğımlılığı, toplumun tümünü olumsuz 
etkileyen, uzun soluklu ve topyekûn 
mücadele gerektiren bir sorundur.


